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Møde den Møde Klokkeslæt Sted 

Tirsdag den 24. ok-

tober 2024 

Uddannelsesudvalgsmøde  8.30-10.00 Virtuelt 

 

Faste deltagere Berit Eika (formand), Lise Wogensen Bach (HE), Finn Borchsenius (TECH), 

Niels Overgaard Lehmann (AR), Kristine Kilså (NAT), Morten Rask (BSS), 

Anna Bak Maigaard (AU Uddannelse), Anne Mette Mørcke (observatør, CED), 

Lisbeth Halmø Nørholm (referent, Universitetsledelsens Stab). 

Afbud Finn Borchsenius (Tech) 

Gæster Tobias Alsted Nielsen (CED) og Christina Møller Andersen (AU Uddannelse), 

pkt. 2 

Frederik Langkjær (AU Uddannelse), pkt. 3 

 
Nr. Dagsordenspunkt 
 1 Godkendelse af dagsorden og referat (B) 
 Udvalget godkendte referat fra udvalgsmøde den 11. oktober 2023 og dagsorden for dagens 

møde.  

 
2 Et kig ind i Brightspace og MitStudie (O) 
 Tobias (CED) og Christina (AU Uddannelse) viste hhv. Brightspace og MitStudie fra et studen-

terperspektiv. 

 
3 ØR3 opfølgning - tendenser i studenteradfærd og uddannelsesøkonomi (O) 
 Frederik indledte med den overordnede konklusion, at studenteradfærden er relativt stabil, så 

udsving i uddannelsesøkonomien skyldes i højere grad faldende bestand.  

 

Udvalget tog orienteringen til efterretning og havde følgende bemærkninger og overvejelse til 

data: 

- Det er væsentligt at holde fast i det budskab, at det i højere grad er optag og bestand 

end en forandret studenteradfærd, der har haft konsekvenser for uddannelsesøkono-

mien de seneste år 

- Vi har fortsat udfordringer med førsteårsfrafald og ser begrænsede effekter af indsat-

serne, og udvalget noterede sig, at graferne viser, at det udover overgangen fra første til 

andet semester er overgangen fra første til andet år, der ser ud til at være vanskelig, og 

at det fremover er vigtigt også at fokusere på dette 

- Vi kan med fordel dykke længere ned i mulige mønstre, der kan forudsige frafald – 

kunne evt. være ECTS-optjening og studieprogression 

- Vi kan med fordel kigge på indsatser mod frafald på de øvrige universiteter 

 

Udvalget bad om, at tendenser og mønstre i studieadfærd tages op som temadrøftelse på et 

udvalgsmøde, formentlig i løbet af første halvdel af 2024.  

 
4 Status på AI-arbejdsgruppe (D) 
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 Niels præsenterede det arbejde, AI-arbejdsgruppen har gennemført på nuværende tidspunkt. 

Uddannelsesudvalget tilsluttede sig den retning, arbejdet og materialet går i, og havde følgende 

bemærkninger til det videre arbejde:  

 

- Der bør være en opmærksomhed på formuleringer, der kan antyde, at ledelsen blot 

overdrager ansvaret for at sikre en ansvarlig anvendelse af GAI til medarbejderne 

- Konkret bør det overvejes, om det giver mening at skrive, at GAI kun må benyttes ved 

eksamen, hvis det har været brugt i undervisningen, i lyset af at der ikke er mødepligt 

ved undervisningen 

- Det er fint at lægge noget af arbejdet over i det arbejde, som i forvejen kører i regi af 

Digitalt Kompetente Kandidater, og der bør være opmærksomhed på, at fakulteterne i 

denne forbindelse kan få behov for støtte og bistand 

- Der bør i det videre arbejde være fokus på adgangen til GAI-værktøjer i undervisning 

og eksamen  

- Det er meget positivt, at arbejdet har taget udgangspunkt i, hvordan andre universiteter 

arbejder med problemstillingen 

- Der bør være opmærksomhed på målgruppen for anbefalingerne, herunder på at mate-

rialet gøres mere letforståeligt 

- Vi bør være tydelige omkring, at vi ønsker en national og fælles linje 

- Vi skal sørge for, at retningslinjer og regler tydeligt og klart formidles til de studerende 

- Udvalget var enige om, at der kan benyttes USM-midler til det videre arbejde med 

håndtering af GAI 

 

Udvalget forelægges arbejdsgruppens endelige anbefalinger ultimo 2023 eller primo 2024.  

 
5 Kommende møder (O)  
 BE orienterede om kommende udvalgsmøder.  

 
6 Eventuelt (O)  
 Lise gjorde opmærksom på en række udvalgsspørgsmål til ministeren, som nu er besvaret. 

Lise vil rundsende en opsummering af svarene.  

 

 


